
 

 

Miljø- og Fødevareministeriet • Slotsholmsgade 12 • 1216 København K  
Tlf. 38 14 21 42 • Fax 33 14 50 42 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mfvm@mfvm.dk • www.mfvm.dk  
 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 523 (MOF alm. del) stillet den 30. januar 

2019 efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).  

 

Spørgsmål nr. 523  

”Hvordan kan ministeren mene, at der ikke har været tale om et produktionstab, selv om de to skibe 

Sif og Frigg endnu ikke har sejlet en mil, og Miljøstyrelsen har investeret mere end 20 mio. kr. i to 

skibe, der nu efter fire et halvt år stadig blot har ligget i Svendborg Havn? Spørgsmålet om 

produktionstab skal ligeledes ses i lyset af, at man i den samme periode har været nødt til at holde fire 

mindre skibe sejlende, som var hele årsagen til, at man bestilte to større enheder.” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet til Miljøstyrelsen, som oplyser at: 

 

”Produktionen af miljødata, som miljøskibene indsamler, har været opretholdt i perioden. 

Miljøstyrelsen har i perioden opfyldt forpligtelserne i forhold til indsamling af marine data i henhold 

til NOVANA-programmet med anvendelse af de nuværende miljøovervågningsfartøjer. Opgaven løses 

pt. af tre fartøjer.  

 

Der har imidlertid været et økonomisk tab knyttet til de indkøbte katamaraner fra indkøbstidspunktet 

i 2015 og til nu. Det økonomiske tab kan opgøres i driftsudgifter (el, havnepenge, vedligehold, 

vintersikring m.v.) samt et værditab i form af afskrivninger på skibene og ikke-realiserede 

besparelser.” 
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